失语症（18.017.0.3）
本课程旨在帮助学生理解成人脑损伤后引起的语言障碍。课程的重点是介绍由左侧大脑受损引起的失语症，同时也覆盖右侧大脑受损和渐进性神经系统病损引起的失语症。本课程的主要内容包括：1）失语症的语言学症状（音素、词素、语用、构词、语义和语用障碍）；2）与失语症相关的神经解剖知识；3）语言加工的心理语言模式；4）失语症的评估；5）失语症的干预、预后、疗效检测；6）右侧大脑受损导致的失语症；7）渐进性神经系统病损导致的失语症；8）交流功能和生活质量。

The purpose of this course is to help students understand the language disorder caused by brain injury. The course will not only introduce aphasia caused by the left brain damage, but also covers the right and progressive aphasia caused by lesion of nervous system. The main contents of this course include: 1) the symptoms of aphasia (linguistic phoneme, morpheme, pragmatic. Word formation, semantic and pragmatic obstacles); 2) and aphasia related neural anatomy knowledge; 3) psycholinguistic model of language processing; 4) aphasia assessment; 5) detection of aphasia intervention, prognosis and curative effect; 6) on the right side of the brain damage caused by aphasia; 7) progressive aphasia caused by nervous system lesions; 8) communication function and quality of life.

